
Z A P I S N I K 

 sa Šeste  - posebne sjednice Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 

2020. godini Skupštine Crne Gore 26. saziva, održane 24. juna 2020. godine 

 

 

 Sjednica je počela u 12 sati i 25 minuta. 

 Sjednici je predsjedavao Ivan Brajović, predsjednik Skupštine.  

 Predsjednik Skupštine je podsjetio da je ovo sjednica u redovnom 

zasijedanju posvećena premijerskom satu i obavijestio da je dnevni red 

sjednice: 

 

 

PREMIJERSKI SAT  

 

 Prije prelaska na postavljanje pitanja, poslanik Slaven Radunović 

intervenisao je proceduralno povodom političke situacije u opštini Budva.  

Predsjednik Skupštine je dao potrebna pojašnjenja i, u skladu sa 

članom 107 Poslovnika Skupštine, izrekao mjeru opomene poslaniku Slavenu 

Radunoviću. 

 U okviru premijerskog sata, pitanja predsjedniku Vlade postavili su 

poslanici: 

 1. Andrija Nikolić, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Demokratske 

partije socijalista Crne Gore: 

 „Na globalnom planu se očekuje novi talas virusa korona, pa je novi 

talas moguć i u Crnoj Gori. Ukoliko dođe do novog talasa u našoj državi, šta 

planira Vlada da preduzme u zdravstvenom i ekonomskom smislu da suzbije 

moguće posljedice pandemije? Veliki napor i snaga institucija je pokazana u 

dosadašnjoj borbi sa virusom korona. Ukoliko dođe do novog talasa 

pandemije virusa korona, da li će država biti spremna da i dalje na efikasan 

način očuva zdravlje građana i stabilnost ekonomije?“ 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Andrija Nikolić, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 

 2. Nebojša Medojević, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika 

Demokratskog fronta: 

 „Da li se skorašnje izjave nekih ministara mogu shvatiti kao priznanje 

Vlade da je neoliberalni ekonomski model, koji ova vlast u kontinuitetu 

sprovodi od 1998. godlne, doživio krah i da je doveo do ekonomske korupcije, 

siromaštva, ekstremne socijalne nejednakosti, dužničkog ropstva i sloma 

javnih finansija?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Nebojša Medojević, a predsjednik Vlade je odgovorio na 

komentar. 

                                                           
 Izrazi koji su u ovom zapisniku upotrijebljeni za fizička lica u muškom rodu podrazumijevaju iste izraze i u 

ženskom rodu. 
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3. Mr Raško Konjević, predsjednik Kluba poslanika Socijaldemokratske 

partije Crne Gore: 

 „Da li je Vlada razmatrala problematiku kompanija u većinskom 

državnom vlasništvu koje posljednjih godina bilježe negativne rezultate i 

gomilaju poreske i druge dugove? Da li je nadležno ministarstvo vršilo nadzor 

u dijelu sprovođenja Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru u tim 

kompanijama? Da li ocjenjujete opravdanim ili se slažete sa osudom javnosti 

da menadžeri u kompanijama koji su milionski gubitaši ili poreski dužnici 

imaju neprimjereno visoke zarade od više hiljada eura i da li je time prekršen 

zakon? Da li mislite da zakon treba da važi i za njih? 

 Vlada je na kraju mandata. Minimalna penzija je najmanja u regionu. 

Minimalna zarada takođe. Prosječna zarada je porasla sa 511 na 520 eura. 

Stopa nezaposlenosti je među najvećim u regionu. 

  Vlada Hrvatske je u svom mandatu povećala minimalnu zaradu za 106 

eura, a prosječnu platu za 160 eura. U Rumuniji je prosječna plata skoro 

udvostručena i sada iznosi 620 eura, plate Ijekara su na 2.700 eura, a 

medicinskih sestara 1.000 eura. Vlade mnogih zemalja su uradile značajne 

napore da smanje i poreze za svoje poslodavce, a kod nas su opterećenja za 

poslodavce najveća u regionu. Da li rast prosječne zarade u Crnoj Gori u 

posljednje četiri godine od 511-520 eura može za rezultat da ima poboljšanje 

životnog standarda građana, posebno imajući u vidu činjenicu da 90.000 

zaposlenih prima platu do 400 eura? 

 Zašto Vlada nije još predložila usvajanje Zakona o penzijskom i 

invalidskom osiguranju? Kada će biti usvojene izmjene Zakona o porezu na 

dodatu vrijednost da se ispravi nepravda da samo 15-ak privilegovanih 

hotelijera plaća PDV po 7%, a svi ostali ugostitelji po 21%?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao mr Raško Konjević, a predsjednik Vlade je odgovorio na 

komentar. 

 4. Genci Nimanbegu, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke 

stranke, Koalicije „Albanci odlučno“ (FORCA, DUA i Albanska alternativa) i  

Hrvatske građanske inicijative: 

 „Kako ste zadovoljni radom i rezultatima Vlade koju vodite u cijelom 

Vašem mandatu, od formiranja (28. novembra 2016. godine) do danas, na 

polju unapređenja prava i položaja manjinsklh naroda u sprovođenju Ustavnih 

odredbi iz člana 79 Ustava Crne Gore? Da li ocjenjujete da ste napravili 

iskorak u ispunjenju tih Ustavom zagarantovanih prava (osobito onih iz 

nadležnosti Vlade)? Koja su ključna područja djelovanja na koja se mora 

svaka buduća Vlada Crne Gore fokusirati u narednom periodu da bi 

unaprijedila položaj manjinskih naroda?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje, a odgovor 

je komentarisao Genci Nimanbegu.  
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5. Miodrag Lekić, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika SNP – Demos: 

 „Da li je tzv. reformska inicijativa ambiciozno nazvana "Savez za 

Evropu", koja je medijski bila promovisana razgovorima sa društvenim 

subjektima - bila još jedna politikantska priredba, ili možete da pred 

građanima Crne Gore saopštite njene rezultate u interesu demokratskog 

preobražaja društva?  

 S tim u vezi, a prelazeći na teren realnog života, naše građane će 

zanimati i Vaš dalji odgovor: Da li ste lično svjesni poraznog bilansa, u kojem 

ste umjesto građenja evropskih standarda, zajedništva u zemlji, održive 

ekonomije i demokratskih institucija na bazi podjele vlasti - sve to sistematski 

razgrađivali?  

 Da li smatrate da je politički pogrešno, zapravo i nemoralno, gurati 

građane ove zemlje u raskole na ivici unutrašnjih sukoba i žrtava, što sve 

činite, posebno partijski predsjednik države, zbog opsesivnog straha od 

gubljenja vlasti? 

 (Posljednji primjer za takvu operaciju, kojim se inače bavi i 

međunarodna zajednica, jeste sve riskantnije stanje u našoj zemlji nakon 

usvajanja pravno i politički problematičnog Zakona o slobodi vjeroispovijesti 

koji u posljednje vrijeme pokušavate, kako je javnost sa zakašnjenjem 

saznala, modifikovati u saradnji sa crkvom, bez znanja Skupštine, jedino 

nadležne za izmjene istog zakona).  

 Sastavni dio iste materije zahtijeva i Vaše javno određenje na temu - da 

li identitet treba graditi ili ugrađivati? I da li to treba da činite i putem brutalne 

propagande u kontrolisanim medijima i represijama policije, koju ste zbog 

lakše instrumentalizacije i zamagljivanja odgovornosti izuzeli iz modela 

poznatih političkih sistema kontrolisane vlasti?“ 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Miodrag Lekić, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar.

 6. Mr Boris Mugoša, predsjednik Kluba poslanika Socijaldemokrata 

Crne Gore i Liberalne partije Crne Gore: 

 „Da li Vlada Crne Gore razmatra mogućnost smanjenja fiskalnog 

opterećenja na zarade, posebno u dijelu doprinosa?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao mr Boris Mugoša, a predsjednik Vlade je odgovorio na 

komentar. 

 7. Goran Radonjić, ovlašćeni predstavnik Posebnog kluba poslanika: 

 „Kada će se radnicima fabrike „Radoje Dakić“ isplatiti ono što im prema 

pravosnažnim presudama duguje i time ispraviti dvodecenijska nepravda koju 

im država nanosi?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Goran Radonjić, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 
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*  *  * 

 

 Sjednica je završena u 15 sati i 35 minuta. 

 Prekucani fonografski zapis sa sjednice čini sastavni dio ovog zapisnika.  

 

 

 Broj: 00-61/20-6/1  

 Podgorica, 24. jun 2020. godine 

 

 

 

SKUPŠTINA CRNE GORE 26. SAZIVA 

 

 

GENERALNI SEKRETAR                                                              PREDSJEDNIK  

                                                                                                   

 Aleksandar Jovićević                                                                   Ivan Brajović 
 


